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شماره

صفحه

روزنامه

هواپیمای   ۱۶۰ حدود  اینکه  بیان  با  هواپیمایی کشوری  سازمان  رئیس 
معمولًا  هواپیمایی  شرکت های  گفت:  است،  عملیاتی  و  فعال  مسافری 
ماه های بهمن و اسفند، تعمیرات سنگینشان را انجام می دهند تا برای ایام 

نوروز، هواپیماهایشان را به چرخه پروازی برگردانند.
تعطیلات  پروازهای  درباره  ایسنا  با  گفت وگو  در  محمدی بخش  محمد 
هواپیمایی  شرکت های  پرواز  برای  برنامه ریزی  داد:  توضیح  نوروزی 
شرکت های  و  خارج  مقصد  به  ایرانی  هواپیمایی  شرکت های  خارجی، 
هواپیمایی ایرانی به مقاصد داخل کشور در حال انجام است؛ درخواست ها 

آمده و در حال بررسی هستیم تا با توجه به فرا رسیدن ماه مبارک و 
مسیرهای پروازی و تقاضای سفر، علاوه بر پروازهای عادی که داریم، 

به صورت فوق العاده یک برنامه کامل نوروزی ارائه دهیم.
پایان تعطیلات  تا  اسفند  بازه ۲۴  نوروزی در  وی درباره ظرفیت طرح 
بیان کرد: سال گذشته بیش از دو میلیون نفر در این بازه جابه جا شده و 
با توجه به ماه مبارک رمضان اگر تغییری در روند سفرها نباشد، ظرفیت 
به اندازه سال گذشته است؛ مگر اینکه تقاضای سفر کاهش یا افزایش 

پیدا کند.

معاون فرهنگی رسانه ای ارشاد فارس خبر داد؛

 برگزاری اختتامیه سومین دوره 
جایزه کتاب سال در 14 اسفندماه 

در شیراز

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

مطهری:

مشکلات برجام و جنگ اوکراین را حل 
کنیم، گشایش اقتصادی ایجاد خواهد شد
در موضوع حجاب نیاز به تجدیدنظر و اقدام جدید نیست

پدر آب ایران با اشاره به اینکه هیچ چیز در طبیعت بدون قاعده آفریده 
نشده است، گفت: حتی زلزله و سیل بخشی از تعادل اکولوژیکی هستند 

که خودِ طبیعت آنها را به عهده گرفته و باید وجود داشته باشند.
با  که  علمی  داغ  مناظره  در  اردکانی   رئیسی  عزت اله  ایلنا،  گزارش  به 
محوریت محیط زیست در دانشگاه شیراز برگزار شد، اظهار کرد: میلیون ها 
سال است که بین آب و درخت همزیستی مسالمت آمیز شگرفی وجود 
دارد؛ بشر از زمانی با بحران در حوزه محیط زیست رو به رو شد که توسعه 

بی هدف و سردرگم خود را آغاز کرد.
وی با بیان اینکه بحران آب از سال ۱۳۴۷ آغاز شده است، گفت: از سال 
۱۳۴۷ تا سال ۱۳۷۰ بیشتر از سهمی که از بارندگی داشتیم استفاده کردیم؛ 
پنجاه سال اضافه برداشت کردیم تا با بحران آب روبه رو شدیم؛ اما فریاد 

آن فقط ۱۰ ساله که بلند شده است.
رئیسی اردکانی با اشاره به وضعیت بختگان گفت: در حوزه بختگان سه 
سد ساختیم و هزاران چاه حفر و ۹۰ مترمکعب آب به شیراز انتقال داده 
شد. این اقدامات موجب اتفاقات ناخوشایندی در این منطقه شد؛ ورودی 
آب رودخانه کر از سال ۱۳۸۶ تاکنون کاملًا قطع شده است و اگر آبی 
دریاچه  شوری  حاضر  حال  در  است؛  اطرافش  حوزه های  از  می آید  هم 
لیتر رسیده و آب شور دریاچه وارد آبخوان  میلی گرم در  به ۳۵۰ هزار 

دریاچه شده است.
ندارند؛  نقشی  خود  سرنوشت  در  دریاچه ها  شد:  یادآور  ایران  آب  پدر 
و  اندیشه  و  فکر  دارای  انسان  اما  است  سیلاب  و  باران  از  آنها  روزی 
خلاقیت است که با استفاده از این نعمت خدادادی به تکنولوژی و دانش 
عظیمی دست یافته و بسیاری از مواهب طبیعت را به خدمت خود گرفته 

و از آنها بهره می برد و گاهی هم سوءاستفاده می کند. 
اردکانی با ابراز تأسف از اینکه انسان مراتع، جنگل ها و کوه های اطراف 
دریاچه را از تبخیر آب دریاچه محروم می کند، بیان کرد: با حفر هزاران 
که  سهمی  از  بیش  سدسازی  و  آبخیزداری  مصنوعی  تغذیه  پمپاژ  چاه، 

طبیعت برای او تعیین کرده برداشت می کند.
وی گفت: چرا انسان با تفکر و اندیشه قدرت هماهنگی و تعامل ندارد، 

منافع فردی را بر منافع جامعه ترجیح می دهد، منافع سازمانی را بر منافع 
اصولی کشور ترجیح می دهد و فقط در حرف از منافع محیط زیست و 
توسعه پایدار می گوید؟ متأسفانه بهره برداری از منابع آب در استان توسط 

سیاستمداران و ذینفعان قدرتمند تصمیم گیری می شود.
وی با بیان اینکه نگاه را به درخت باید تغییر داد و بایستی به نقش عمده 
و سازنده درخت در زندگی بشر اندیشید، گفت: درخت و آب در تأمین 
غذای جهان نقش دارند و بشر با تمام پیشرفت علمی نمی تواند کار آب 
یا یک درخت ساده را انجام دهد؛ هیچ چیز نمی تواند جای درخت را در 
ماده غذایی  باشد  قرار  بشر  اگر  بگیرد؛  یا سایر موارد  تولید مواد غذایی 
آلی بسازد نیازمند راه اندازی کارخانه های عظیمی است؛ البته هنوز هم به 
امکان پذیر  اقتصادی  و  اجرایی  نظر  از  این کار  است.  نرسیده  دانش   این 

نیست.
وی با اشاره به اینکه بخشی از آب در زمین فرو می رود و بخش دیگر آن 
بر زمین جاری می شود گفت: آب جاری شده بر زمین منبعی برای آب 

آشامیدنی و تولید محصولات کشاورزی است.
رئیسی اردکانی با بیان اینکه درختان زیستگاه پرندگان و جانوران هستند 
اضافه کرد: درختان در مرگ هم منشأ زندگی هستند؛ برگ، میوه، ریشه 
و تنه درخت در خاک می ماند و در یک مکانیزم پیچیده تبدیل به موادی 
طبیعت  در  درخت ها  است؛  لازم  درخت  حیات  ادامه  برای  که  می شوند 
خودکفا هستند و خودشان از مرگشان ارثی بر جا می گذارند که این ارث 

می تواند موجب ادامه حیاتشان شود.
وی یادآور شد: درختان نقش مهمی در پایین آوردن درجه حرارت دارند؛ 
انسان ها از مناظر زیبای جنگل، درختان و گل های زیبای آن لذت می برند 
و ساعات تفریح خود را در زیر سایه درختان می گذرانند و شادی و نشاط 

را تجربه می کنند.
را  توسعه غیرعلمی  بشر  داد: در ۱۰۰ سال گذشته  ادامه  اردکانی  رئیسی 
هدف اصلی خود قرار داده و طبیعت را برای رفاه زندگی اش به خدمت 
خود گرفته است این در حالیست که آب و درخت در یک اکوسیستم 

قرار دارند.
وی یادآور شد: تعداد گونه های جانوران و گیاهان در طبیعت و در یک 
سیستم اکوسیستمی تا حدی نگه داشته می شود و طبیعت اجازه افزایش یا 
کاهش را نمی دهد. بنابراین تعادل اکولوژیکی از موارد مهمی است که 
باید به آن پرداخته شود. چراکه تعداد گونه های مختلف جانوران و گیاهان 
افزایش یابند و استفاده از منابع آب، خاک، زمین  نباید از مقدار معینی 
و هوا محدودیت دارد و هرگونه بهره برداری بیش از حد توان از منابع، 

تعادل اکولوژیکی را به هم می زند و مشکلات بسیاری را ایجاد می کند.

پدر آب ایران مطرح کرد؛

50 سال اضافه برداشت کردیم تا با بحران آب رو به رو شدیم

در نشست خبری سخنگوی قوه قضاییه مطرح شد؛

ادعایی در حوزه زندان دارید مستند بگویید
چرا »وحید اشتری« مشمول عفو نشد؟ تشکیل پرونده قضایی 

برای »زنگنه« به علت ترک فعل

حمایتی  و  تشویقی  بسته های  تدوین  از  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر 
برای حمایت از نخبگان و اعضای هیئت علمی دانشگاه ها خبر داد.

معارفه  تودیع و  به گزارش خبرنگار مهر، محمدعلی زلفی گل در آئین 
مقطع  نخبگان  اینکه  اظهار  با  مازندران  کشاورزی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بورسیه  علمی  بی نظیر  ظرفیت های  داشتن  شرط  به  بالاتر  و  کارشناسی 

می شوند و دولت هزینه تحصیل آنها را پرداخت خواهد کرد.
با نظر هیئت دولت  اینکه دارندگان مدرک علمی پسادکترا  بیان  با  وی 
برنامه  تاکید  با  می شوند،  جذب  دانشگاه ها  علمی  هیئت  عضو  عنوان  به 
باید  داشت:  اظهار  سنتی  برنامه های  و عدم کارکرد  دانشگاه  در  محوری 

برای دانشگاه ها برنامه اساسی داشته باشیم.

وی با عنوان اینکه نگاه دولت به دانشگاهیان به عنوان پرورش دهندگان 
آینده ساز کشور است، افزود: طبق برنامه های ترسیم  شده افرادی که تلاش 

بیشتری کنند باید به جایگاه واقعی برسند.
اعضای  از  حمایت  برای  تشویقی  دستورالعمل های  تدوین  از  علوم  وزیر 
هیئت علمی در دانشگاه ها خبر داد و گفت: بسته های تشویقی پایه ای برای 

این بخش در نظر گرفته شده است.
زلفی گل به جایگاه بالای هوش مصنوعی، اینترنت اشیا و فضای مجازی 

در نظم نوین جهانی اشاره کرد.
علوم  دانشگاه  جدید  سرپرست  عنوان  به  مرادی  حسین  مراسم  این  در 

کشاورزی مازندران معرفی و از تلاش های اسدالله تیموری تقدیر شد.

وزیر علوم:

شهردار شیراز گفت: اگر می خواهیم شهری قابل زیست بسازیم باید برای 
آن هزینه کنیم و از توان متخصصین در این راه بهره ببریم.

سرویس خبری/ خدیجه غضنفری: شهردار شیراز در دومین کنفرانس 
بین المللی معماری و شهرسازی با عنوان )طراحی پایدار و فراگیر برای 
همگان( گفت: در ابتدا باید شهر طبق برنامه ریزی ساخته و بعد زندگی 

در آن جریان یابد.
اسدی اظهار داشت: در شهر جدیدی مانند صدرا برای آن کانال مشترک 
خدمات شهری دیده نشده و در حالی که قرار بوده جمعیتی حدود ۱۵۰ 
تبدیل  استان  به دومین شهر پرجمعیت  یابند و  نفر در آن اسکان  هزار 

شده است.
کشور  شهرهای  بهترین  جز  شهرسازی  نظر  از  را  شیراز  کلانشهر  وی 
رعایت  کامل  شکل  به  آن  در  تفضیلی  طرح  ضوابط  گفت:  و  دانست 

می شود اما این شهر قابل بهتر شدن است.
شهردار شیراز گفت: معتقدم اگر می خواهیم شهری قابل زیست بسازیم 
به  زیرا  ببریم،  بهره  راه  این  در  متخصصین  توان  از  و  کنیم  هزینه  باید 
تنهایی نمی توانیم از همه علوم اطلاع کافی داشته باشیم و باید از ظرفیت 

و توان علمی متخصصین استفاده کنیم.
وی افزود: ما در شهرسازی مشکل داریم اما باید این شهر را بسازیم و اگر 

منتظریم کسی از کره ماه بیاید و این کار را انجام دهد کسی نمی آید.
وی اظهار داست: امروز ما در پروژه تقاطع قصردشت بر سر چند راهی 
از ظرفیت متخصصین هستیم و در کنار آن  استفاده  نیازمند  هستیم که 
برای مغازه های بازار انقلاب که در کنار پارک آزادی است فاز صفر آن 

برای انتقال به روی رودخانه خرم رود در حال بررسی است.
گفت:  نیز  شیراز  شهر  شورای  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
یکی از مشکلاتی که امروز همه دنیا با آن دست به گریبان بحث ترافیک 
است و اقدامات این حوزه رویکرد خاص را به مجموعه ترافیک تحمیل 

می کند.
برای  که  است  این  شهرداری  و  شورا  دغدغه  افزود:  سلطانی  اکبر  علی 
جلوگیری از تغییرات زیاد در شهرسازی و جلوگیری از چالش ها شورا 
آمادگی دارد در کمیته های زیرمجموعه کمیسیون ها و مرکز پژوهش ها 
از ظرفیت دانشگاه بهره ببرد تا این فاصله را با دانشگاه کم و پژوهش ها 

دانشگاهی فقط، کتابی نباشد و آنها جایگاه خود را پیدا کنند.
بهره بردن از ظرفیت های مجامع دانشگاهی برای بهبود کیفیت زندگی 

شهروندان و حل چالش های شهری
معاون شهردار شیراز نیز گفت: در راستای بهبود کیفیت زندگی شهروندان 

و حل چالش های شهری از ظرفیت های مجامع دانشگاهی بهره می بریم.
هادی شه دوست شیرازی اظهار داشت: حوزه های شهرسازی و حمل و 
نقل و ترافیک از به هم پیوستگی مدونی برخوردار هستند و باید به موازات 

هم پیش رفته تا فرآیند زیست پذیری کلانشهرها تقویت شود.
معاون شهردار شیراز با آسیب شناسی یکی از چالش هایی که در حوزه 
تعریض  و  عمرانی  پروژه های  داشت:  اظهار  دارد،  وجود  نقل  و  حمل 
معابر نتوانسته اند گره های ترافیکی را حل کنند و این امر به دلایلی نظیر 
تعریف کاربری های ترافیک زا، احداث ساختمان های بلند مرتبه و ایجاد 

مسیرهای دسترسی های متعدد بوده است.
کنفرانس  این  پیرامون  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  مسئول  مقام  این 
نظران حوزه های حمل  پنل های تخصصی صاحب  بین المللی گفت: در 
و نقل و ترافیک به همراه کارشناسان شهرسازی مطالب تخصصی خود 
را ارائه می کنند و بیشترین تأکید بر مباحث ۲۳ مقررات ملی و الزامات 

ترافیکی ساختمان ها است.
ترافیکی  الزامات  رعایت  عدم  که  موضوع  این  به  اشاره  با  دوست  شه 
توسعه  داشت:  اظهار  است،  شده  شیراز  کلانشهر  گریبانگیر  طرح ها  در 
شهردار  و  است  امکان پذیر  دانشگاه  مثبت  رویکرد  با  شهری  توازن  و 
فاخر  طرح های  از  مالی  حمایت  و  سرمایه گذاری  از  شیراز  کلانشهر 

عملیاتی دریغ نمی کند.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز با تأکید بر رویکرد مثبت 
از  گفت:  دانشگاهیان  نظرات  از  بهره مندی  راستای  در  شهری  مدیریت 
مراجع علمی برای همکاری و ارائه مقالات تخصصی استقبال می کنیم و 
انتظار می رود با گردآوری دیتاهای کاربردی به راه حل هایی برای حل 

چالش های شهری دست یابیم.

شهردار شیراز در دومین کنفرانس بین المللی معماری و شهرسازی مطرح کرد؛


